
 

 

12. april 2016 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37, stk.1, skal jeg hermed fremlægge følgende 

spørgsmål overfor Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

 

1. Hvor mange bliver “droppet ud af” uddannelsesstederne, som følge af et misbrug af 

euforiserende stoffer? 

2. Hvor mange bliver “droppet ud af” uddannelsesstederne, med påstand om misbrug af 

euforiserende stoffer, men uden at der er beviser herfor? 

3. Hvor mange bliver “droppet ud af” uddannelsesstederne med beviselige grunde? 

4. De påståede test, der er foretaget på Imarsiornermik ilinniarfik og som er grundlaget 

for hele sagen, der kører nu; hvor kan man se eller hente disse dokumenter? 

5. De 70% af de uddannelsessøgende der normalt dropper ud af uddannelserne, er blevet 

til 30 %, hvor kan man se eller hente disse dokumenter? 

6. De 70 % der før droppede ud – hvor mange mennesker drejer det sig om? 

7. Hvilke tiltag har Imarsiornermik ilinniarfik foretaget sig (ved siden af testen af 

eleverne), hvilke ændringer er der foretaget? 

8. De påståede 60% som udøver misbrug af euforiserende stoffer, hvor mange mennesker 

(i antal) drejer det sig om, som skulle være misbrugere? 

9. Når uddannelsesstederne via deres test, finder ud af, at de uddannelsessøgende har et 

misbrug af euforisernede stoffer, hvad vil der så ske med de uddannelsessøgende, når 

først de er “droppet ud af” uddannelserne? 

10. De uddannelsessøgende der er “droppet ud af” uddannelsesstederne – hvis de skal i 

misbrugsbehandling, hvilke reelle muligheder har de da for, at få en 

behandling/hvordan vil man garantere dette? 

11. Hvordan kan man sikre sig, at det personale, der skal teste de uddannelsessøgende, for 

eksempel rektor, ikke selv er misbrugere?  

12. Er der planer omkring, at iværksætte undersøgelser af, om de ansatte og lærerne selv, 

er misbrugere af euforiserende stoffer? 

13. Er der planer omkring, at iværksætte test af folkeskolernes ansatte/elever? 

(Inatsisartunut ilaasortaq Suka K Frederiksen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

 

Medlem af Naalakkersuisut for Kultur, Kirke og skole udtalte i Inatsisartut, at man i dag blot ved en 

mistanke om misbrug af euforiserende stoffer, straks bortviser de uddannelsessøgende. Da det er 

særdeles vigtigt, at disse oplysninger kendes, efterlyser jeg mere viden herom.  

 

Brug af euforiserende stoffer i Vort Land er forbudt, men da bekæmpelsen heraf kræver en mere 

helhedsorienteret tilgang til emnet, vil jeg gerne have en bredere orientering herom. 

  

Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage.  


